
heeft gedaan en nu ook wil doen bij
de wederopbouw van de wijk.

Ik begrijp wat de heer Platvoet
bedoelde met het grotesteden-
convenant en het traject van
doelstelling 2. Het was prachtig
geweest als dit tegelijkertijd had
gekund, maar de steden hadden veel
zin om snel een convenant te sluiten
en wij hebben Brussel niet aan een
touwtje. Dat denken wij wel eens,
maar dat is niet het geval. Soms
moet je je in een ander proces
begeven dan je lief is. Ik ben blij dat
het nu loopt en dat wij er mooie
dingen bij kunnen doen. Er zijn
negen steden die onder doelstelling
2 vallen en binnenkort komt er een
nieuw extraatje voor drie steden op
grond van het Urban-2-programma,
zodat Amsterdam, Rotterdam en
Heerlen een extra financiële impuls
uit Europa krijgen.

Ik ben het ermee eens dat de
woordkeuze van de commissie-
Cerfontaine niet zo gelukkig was. In
de pers is het beeld gerezen dat alle
sociale problemen door ICT kunnen
worden opgevangen, maar ik ben het
ermee eens dat dit onzin is. Alle
kansen moeten worden aangegrepen
om dit nieuwe medium in te zetten:
connecting people, zorgen dat men
in timeless time met dat instrument
wat dichter bij elkaar kan komen in
sociale kwaliteit. Dat het kan, merk ik
aan mijn eigen telefoonrekening.
Mijn kinderen zijn inmiddels geheel
weg op internet. Zij zitten in
SMN-omstandigheden en chatboxen
waar men geen weet van heeft.

Ik ben blij dat mevrouw Tan de
opmerkingen van het kabinet
onderschreef over de manier waarop
wij het debat over het multiculturele
drama hebben ervaren. Ik ben het
grotendeels met haar opmerkingen
daarover eens. Bij het grotesteden-
en minderhedenbeleid onderschrijf ik
niet dat wij dit weg willen poetsen.
Dat blijkt ook niet uit de inburge-
ringsgedachte.

Er is wel de vinger gelegd op iets
anders. Als wij allemaal in de spiegel
zouden kijken en de geschiedenis
zouden terugdraaien, hadden wij al
dertig jaar geleden taalprogramma’s
gestart. Dat vindt iedereen, maar dat
hebben wij niet gedaan. De wet voor
nieuwkomers bestaat pas twee jaar.
Zij werkt goed en er zijn geen
wachtlijsten, maar de uitvoering kan
beter, en daar werken wij aan.
Daarnaast zijn er taallessen voor
oudkomers, mensen die al langer in
Nederland verblijven en waarvan wij

vinden dat zij een been moeten
bijtrekken. Voor de nieuwkomers
geldt verplichte winkelnering bij de
ROC’s. Daar zijn de laatste anderhalf
jaar zeer innovatieve programma’s
ontwikkeld. In het begin hadden zij
niet veel, maar nu kunnen ze
maatwerk leveren. Analfabeten
hoeven niet meer bij hoogopgeleiden
in dezelfde klas. Het mag wellicht
nog een tandje sneller, maar het gaat
de goede kant op. Bij de oudkomers
ligt het veel complexer. Die
doelgroep is bijna ondefinieerbaar
groot op dit moment. Hierover
verschijnt binnenkort een SCP-studie
waarmee ik naar de Tweede Kamer
kom. In die studie gaat het om
vragen als: Hoe groot is de groep nu
eigenlijk? Hoeveel van die mensen
hebben binnen een bedrijf al
taallessen gehad? Hoeveel mensen
hebben al les gehad in het kader van
OCW en niet in het kader van de
huidige programma’s? Het is heel
lastig om daar een vinger achter te
krijgen. Er zijn zo’n 10.000 wachten-
den en daarvan hebben wij gezegd
dat ze zo snel mogelijk in een
opleiding moeten. De kwaliteit
daarvan moet worden verbeterd en
bovendien zullen er meer duale
trajecten moeten komen: leren en
werken tegelijkertijd in een bedrijf of
een onderwijsinstelling. Bedacht
moet worden dat de gemeenten niet
verplicht zijn de opleiding van
oudkomers bij een ROC in te kopen.
Er is een voorbeeld gegeven van de
volksuniversiteit in Amsterdam. Ik
zou zeggen: vertel het Amsterdam
Die gemeente heeft immers een
lange wachtlijst als het gaat om de
oudkomers. De gemeenten zullen
alle creativiteit uit de kast moeten
halen om die wachtlijsten weg te
werken. Daarover ben ik met die
gemeenten in gesprek. Uiteindelijk
gaat het om de output in de zin van
een versnelde terugkeer naar de
arbeidsmarkt en een verbetering van
de participatie in de Nederlandse
samenleving.

Ik heb gesprekken gehad met
vertegenwoordigers van het
eilandbestuur van de Antillen. Het
grotestedenbeleid is hen in handen
gesteld. Ik heb gevraagd de synergie
tussen de fysieke, economische en
sociale pijler meer gestalte te geven
en kritisch te kijken naar al die
NGO’s die bij wijze van spreken over
elkaar heen struikelen. Uiteraard
hebben al die NGO’s de beste
bedoelingen. Het omgekeerde is
overigens ook het geval. Er zijn

allerlei groepen vertegenwoordigers
van overheidslichamen actief, zonder
dat wij weten wat men bilateraal aan
het doen is. Ik heb Willemstad
overigens ook een digitaal trapveld
toegezegd. Het valt officieel niet
onder het grotestedenbeleid, maar ik
meen dat dat zou kunnen helpen om
de situatie in een moeilijke wijk te
verbeteren.

Voorzitter! Ten slotte wil ik nog
iets zeggen over het onrecht van de
sterkste. Ik denk aan de intimidatie
van Barend en Van Dorp, het niet
kunnen vertonen van een voetbalfilm
in een stad die toevallig niet de stad
van Ajax is en het niet (kunnen)
opvoeren van een toneelstuk in
Rotterdam. Wat dit laatste betreft
hebben wij in antwoord op schrifte-
lijke vragen gesteld dat, los van wat
er nu wel niet waar is van geuite
bedreigingen, uiteindelijk de wet- en
regelgeving bepalend is. Dat zullen
wij continu moeten uitdragen. Daarin
ligt het normbesef waarop de
overheid haar handelen baseert.
Daarbinnen moet ruimte zijn voor
een eigen culturele identiteits-
beleving, maar ge- en verboden van
kerkelijke instituties kunnen nooit
een haakse invloed hebben op onze
Grondwet en andere wetten. In dat
kader zullen wij het minderheden- en
grotestedenbeleid vorm blijven
geven.

De beraadslaging wordt gesloten.

De wetsvoorstellen worden zonder
stemming aangenomen.

Sluiting 18.17 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op 6 februari 2001:

Wijziging van de In- en uitvoerwet
en de Wet wapens en munitie
(wederuitvoer van strategische
goederen) (26948);

Wijziging van de Wet op de
rechterlijke indeling in verband met
de opheffing van de kantongerechten
Zevenbergen en Zuidbroek (27036);

Wijziging van de Abw, de IOAW en
de IOAZ in verband met het
verruimen van de mogelijkheid tot
tijdelijke ontheffing van de
sollicitatieverplichting ten behoeve
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van deelnemers aan sociale-
activeringsactiviteiten (27221).

Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. het volgende door de Tweede
Kamer der Staten-Generaal
aangenomen wetsvoorstel:

Voorstel van wet van de leden Van
Heemst en O.P.G. Vos tot wijziging
van de Woningwet en enige andere
wetten in verband met maatregelen
na sluiting van woningen, woon-
keten, woonwagens en andere
gebouwen, alsmede de bij die
ruimten behorende erven ten
gevolge van verstoring van de
openbare orde of overtreding van
artikel 2 of 3 van de Opiumwet (Wet
Victor) (24549).

Dit wetsvoorstel zal in handen
worden gesteld van de desbetref-
fende commissie(s);

2. de volgende regeringsmissives:
een, van de minister van

Buitenlandse Zaken a.i. en de
minister van Defensie, inzake de
stand van zaken van de Nederlandse
deelname aan UNMEE (griffienr.
126158.3);

een, van de staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, ten geleide van
vijf fiches die werden opgesteld door
de Werkgroep Beoordeling Nieuwe
Commissievoorstellen met betrek-
king tot onder andere veilige en
houdbare pensioenen, rechtstreekse
steunverlening in het kader van het
gemeenschappelijk landbouwbeleid,
minimumnormen voor de procedu-
res in de lidstaten voor de toeken-
ning of intrekking van de vluchtelin-
genstatus (griffienr. 126578.1);

een, van de minister van Justitie,
inzake ontwerpbesluit van de Raad
van Bestuur betreffende het aantal
verbindingsofficieren dat de lidstaten
naar Europol mogen afvaardigen
(griffienr. 126593).

De voorzitter stelt voor, deze
missives voor kennisgeving aan te
nemen. De bijlagen zijn neergelegd
op het Centraal Informatiepunt ter
inzage voor de leden;

3. de volgende geschriften:
een, van G. van de Woude te

Amstelveen, inzake aanklacht aan
hoofdcommissaris J. Kuiper van
zinloos juridisch geweld (griffienr.
126596) (vertrouwelijk).

Dit geschrift wordt van belang
geacht voor de leden en plv. leden
van de vaste commissie voor
Binnenlandse Zaken en de Hoge
Colleges van Staat;

een, van Vereniging voor
Christelijk Voortgezet Onderwijs in
Zuid-West Friesland te Sneek, inzake
oneigenlijke effecten flexibele BAPO
(griffienr. 126592).
Dit geschrift wordt van belang
geacht voor de leden en plv. leden
van de vaste commissie voor
Onderwijs;

een, van mr. drs. J.G.C. van Schaik
te Rozendaal, inzake euthanasie-
wetgeving (griffienr. 124297.37);

een, van A. Nakavoua-Miekoutima
te Ruinen, inzake alsvoren (griffienr.
124297.38).
Deze geschriften worden van belang
geacht voor de leden en plv. leden
van de vaste commissies voor
Volksgezondheid, Welzijn en Sport en
voor Justitie;

een adres van mevrouw W.B.
Brederoo te Almere, inzake betalings-
regeling in verband met een
belastingaanslag (griffienr. 126595).
Dit adres is in handen gesteld van de
commissie voor de Verzoekschriften.

De voorzitter stelt voor, deze
geschriften voor kennisgeving aan te
nemen.
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